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Nyomtatott és online sajtó 
 

Kelemen Hunor: az erdélyi magyaroknak arra van szükségük, hogy Románia 

következő elnöke tisztelje őket 
2025. április 23. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Mandiner, Körkép.sk, Vajdaság 

MA, Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Az erdélyi magyaroknak arra van szükségük, hogy Románia következő elnöke tisztelje őket, és 

tegye lehetővé számukra, hogy megőrizhessék és megerősíthessék identitásukat, 

megtarthassák az ehhez szükséges intézményeiket - mondta a Romániai Magyar Demokrata 

Szövetség (RMDSZ) elnöke szerdán Csíkszeredában, a Crin Antonescu államfőjelölttel közösen 

tartott kampányrendezvényen. "Én bízom benne, hogy Crin Antonescu ilyen ember" - 

jelentette ki Kelemen Hunor. Utalva Antonescu korábbi Kovászna megyei látogatására 

aláhúzta: az elmúlt húsz évben először fordult elő, hogy román államfőjelölt kétszer ellátogatott 

Székelyföldre. Ez a tisztelet és nyitottság, a normalitás jele, és azt mutatja, a jelölt nem fél attól, 

hogy a román választók nem fognak rá szavazni a magyaroknak tett gesztus miatt - húzta alá. 

Kelemen Hunor hangsúlyozta: a kormánykoalíció közös államfőjelöltje az egyedüli, aki az 

elnökválasztás második fordulójában képes legyőzni a szélsőséges George Simiont. Közölte: az 

RMDSZ vagy megnyeri az elnökválasztást Crin Antronescuval és kormányon marad, vagy 

Simion győz és káosz lesz. 

  
A közös értékekről és partnerségről beszélt Székelyudvarhelyen Crin Antonescu 
2025. április 23. – maszol.ro 

Crin Antonescu, a Nemzeti Liberális Párt (PNL), a Szociáldemokrata Párt (PSD) és a Romániai 

Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) közös államfőjelöltje Székelyudvarhelyre is 

ellátogatott székelyföldi kampánykörútja során. A Mini Erdély Parkban tett látogatásakor 

hangsúlyozta a hagyományok és identitás megőrzésének fontosságát, és együttműködésre 

hívta a magyar közösséget – nemcsak szavak szintjén, hanem partnerként tekintve rájuk. A 

parkban Fazakas Szabolcs, az ötletgazda személyesen vezette körbe a vendégeket. „Erdély 

sokszínűségét mutattuk be” – mondta Fazakas. Hozzátette: „Megmutattuk Székelyudvarhely 

iskolavárosi szerepét, bemutattuk az épületeinket, a csíksomlyói kegyhelyet is, amelyet Ferenc 

pápa is meglátogatott. Az interaktív makettekről és a turizmus fontosságáról is szó esett.” 

Kiemelte továbbá, hogy a többnyelvű, kör alakú ismertetőtáblák „egy olyan helyet jelképeznek, 

ahol a nemzetek jól megférnek egymás mellett”, s szerinte ez a szemlélet a jövő útja. „Orbán 

Balázs is így gondolta annak idején – ezt az üzenetet kell továbbvinni” – tette hozzá. 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/04/23/kelemen-hunor-az-rmdsz-vagy-megnyeri-az-elnokvalasztast-crin-antonescuval-vagy-kaosz-lesz
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/04/23/kelemen-hunor-az-rmdsz-vagy-megnyeri-az-elnokvalasztast-crin-antonescuval-vagy-kaosz-lesz
https://maszol.ro/belfold/A-kozos-ertekekrol-es-partnersegrol-beszelt-Szekelyudvarhelyen-Crin-Antonescu
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A fekete márciusról is beszélt Crin Antonescu Marosvásárhelyen 
2025. április 23. – maszol.ro 

Újabb székelyföldi kampánykörútja keretében szerda késő délután  Marosvásárhelyre 

látogatott Crin Antonescu. A kormánykoalíció jelöltje egy rövid sétát tett a város központjában, 

meglátogatta a Maros megyei könyvtárat és választási fórumon is részt vett. Marosvásárhelyi 

vizitjére elkísérte Kelemen Hunor RMDSZ-elnök és Emil Boc, Kolozsvár polgármestere is. 

Antonescu kiemelte: a szélsőségesség veszélye egész Európában létezik. „Éppen ezért nagy a 

tét a május 4-i és 18-i választásokon. Úgy kell lezárni ezt a választási folyamatot, hogy az a 

stabilitást és a folytonosságot biztosítsa. Azon az úton kell haladni tovább, amelyen sok évvel 

ezlőtt elindultunk, s magunk mögött hagytuk 1990 véres márciusát” - fogalmazott a kolaciós 

államfőjelölt.  

 

Erdélyi magyar írók és a Securitate viszonyát vizsgáló átfogó program indul  
2025. április 23. – Krónika 

A Méhes György – Nagy Elek Alapítvány kuratóriuma úgy döntött, hogy elindítja az erdélyi 

magyar írók és a Securitate viszonyát vizsgáló átfogó programját. Ennek érdekében a 

kuratórium felkért egy történészekből álló csoportot a program kidolgozására – tájékoztatta 

szerdán a Krónikát a szervezet. Mint írták, a Méhes György – Nagy Elek Alapítvány tavaly július 

12-én közzétett közleményében elkötelezte magát, hogy az alapítvány névadóját, Méhes 

Györgyöt ért „sajtótámadások” következtében felkér egy történészt, hogy tudományos 

alapossággal, minden körülményt és tényezőt figyelembe véve vizsgálja meg a 

dokumentumokat, készítsen egy átfogó és mélyreható tanulmányt az életút ezen szakaszáról. 

Az íróra vonatkozó dokumentumok pedig a tájékoztatás szerint hivatalos úton megérkeztek.  

 

Boldog diák, boldog tanár – Pedagóguskonferenciát szerveznek Kolozsváron  
2025. április 23. – Krónika 

A Mathias Corvinus Collegium (MCC) és a Kolozs Megyei Tanfelügyelőség 

pedagóguskonferenciára várja a szakembereket és érdeklődőket. A május 5-én tartandó 

rendezvény célja az oktatás új útjainak közös felfedezése, a támogató pedagógusi attitűd 

megerősítése és a módszertani inspiráció. A konferencia találkozási pont, közösségi fórum 

kíván lenni, miközben az MCC képzésrendszerébe is betekintést kínál – olvasható az esemény 

leírásában. A konferencia egyik témája a boldogság (jóllét, emberi virágzás) oktatásának 

lehetőségei tudományos megközelítésben. A fiatalok mentális egészsége jelentősen romlott az 

elmúlt évtizedben, de egyre több tudományos bizonyíték támasztja alá a pozitív pszichológiai 

beavatkozások hatékonyságát a gyermekek és serdülők körében.  
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https://maszol.ro/belfold/A-fekete-marciusrol-is-beszelt-Crin-Antonescu-Marosvasarhelyen
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/erdelyi-magyar-irok-es-a-securitate-viszonyat-vizsgalo-atfogo-program-indul
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/boldog-diak-boldog-tanar-n-pedagoguskonferenciat-szerveznek-kolozsvaron
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Kezdődik a Szent György Napok: 18 nap alatt 215 programmal vár 

Sepsiszentgyörgy 
2025. április 23. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Sepsiszentgyörgy legnagyobb közösségi ünnepe, a 32. Szent György Napok veszi kezdetét 

csütörtökön, ezzel pedig elindítják az idei fesztiválszezont is. Minden eddiginél hosszabb lesz 

az idei sepsiszentgyörgyi városnapok, hiszen közbeékelődik a Sepsi Arénában zajló hoki-

világbajnokság is, amelynek ideje alatt számos kulturális programot kínálnak a helybélieknek 

és a városba érkező szurkolóknak is. A hagyomány szerint a kulturális hét indítja a Szent 

György Napokat, így április 24. és május 8. között a város művelődési intézményeiben színházi 

előadások, képzőművészeti és irodalmi programok, koncertek lesznek, a fesztiválhétvégét majd 

május 9. és 11. között tartják meg. A sepsiszentgyörgyi városnapok idén 18 nap alatt 215 

programot kínál, összegzett Erdély András, az esemény szóvivője. 

                     
Csendesedő körzet, élő iskola - Fogyó gyermeklétszám mellett is sikeres a 

vágsellyei magyar oktatás 
2025. április 23. – Ma7  

Az elballagó kilencedikesek osztálylétszámához viszonyítva jóval kevesebb lesz a jövő tanévben 

az első osztályos tanuló a kiváló rendszerrel működő Vágsellyei Pázmány Péter Alapiskolában. 

A vágsellyei magyar iskolába íratják a körzetbe tartozó, vághosszúfalusi és vágtornóci magyar 

gyerekeket is. Az iskola a második ciklusban lépett be a reformiskolák közé. Kiválóan működik 

náluk a reformoktatás, a szülők is elégedettek. Huszonnégy kilencedikes ballag el idén a 

Vágsellyei Pázmány Péter Alapiskolából. Az intézménynek jelenleg 175 tanulója van, a közös 

igazgatás alá tartozó óvodában pedig 21 óvodás. A következő tanévre 14 elsőst írattak be a 

szülők a nagymúltú intézménybe. Ide íratják a körzetbe tartozó magyar családok is a 

gyermekeiket. Míg Vághosszúfalun több magyar kisdiák él, addig Vágtornócon már igencsak 

elapadt a magyarajkú lakosság száma – tudtuk meg Hamar Mónika igazgatónőtől. Az óvodai 

beíratásra május 5-15 kerül sor náluk. „Érdekes, hogy évek óta inkább „fiús” osztályaink 

vannak. Jövőre is több lesz a fiú, 8-an lesznek a legények, míg 6 leányt várunk az iskolába. A 

beíratásra a tanulóink kedves meseelőadással várták a jövendőbeli kiselsősöket, akik a mese 

hatására felbátorodva nagyon ügyesen teljesítették az iskolába lépés próbatételeit.” – mesél az 

igazgatónő, akit az oktatási reformról is kérdeztünk. 

 

Vállalkozás helyben – klubtalálkozókat szervez a Szlovákiai Magyar Vállalkozók 

Szövetsége 

2025. április 23. – Felvidék.ma  

Május folyamán ismét megrendezésre kerülnek a Szlovákiai Magyar Vállalkozók Szövetsége 

klubtalálkozói, ezúttal Nagykaposon, Rimaszombatban és Ipolyságon. Az események célja 

továbbra is az, hogy a helyi és környékbeli vállalkozók értékes tapasztalatokat, gyakorlati 
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https://maszol.ro/kultura/Kezdodik-a-Szent-Gyorgy-Napok-18-nap-alatt-215-programmal-var-Sepsiszentgyorgy
https://maszol.ro/kultura/Kezdodik-a-Szent-Gyorgy-Napok-18-nap-alatt-215-programmal-var-Sepsiszentgyorgy
https://ma7.sk/oktatas/csendesedo-korzet-elo-iskola-fogyo-gyermekletszam-mellett-sikeres-a-vagsellyei-magyar
https://ma7.sk/oktatas/csendesedo-korzet-elo-iskola-fogyo-gyermekletszam-mellett-sikeres-a-vagsellyei-magyar
https://felvidek.ma/2025/04/23/vallalkozas-helyben-klubtalalkozokat-szervez-a-szlovakiai-magyar-vallalkozok-szovetsege/
https://felvidek.ma/2025/04/23/vallalkozas-helyben-klubtalalkozokat-szervez-a-szlovakiai-magyar-vallalkozok-szovetsege/
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tudást, valamint új kapcsolatokat szerezzenek. Ezúttal a klubtalálkozók új formában 

valósulnak meg: előadások helyett kerekasztal-beszélgetések keretében járjuk körül a 

vállalkozói lét mindennapjait és kihívásait. A fő téma a „Vállalkozás helyben”, amelyen belül 

meghívott vendégeink – tapasztalt vállalkozók és szakértők – osztják meg nézeteiket, 

személyes történeteiket és tanácsaikat. A beszélgetések interaktív jellegűek lesznek, 

lehetőséget biztosítva a résztvevőknek is a kérdezésre, hozzászólásra. A klubtalálkozók célja 

nemcsak az információmegosztás, hanem a közösségépítés is, hiszen ezek az alkalmak kiváló 

lehetőséget kínálnak a kapcsolatépítésre és a közös gondolkodásra. 

                   
Pozitív irányba módosul az MNT költségvetése 
2025. április 23. – Vajma.info 

Pénteken tartják a Magyar Nemzeti Tanács (MNT) 18. rendes ülését, amelynek egyik kiemelt 

napirendi pontja a költségvetés módosítása lesz. Az ülésen összesen 56 napirendi pontról 

döntenek a tagok, köztük intézményi munkabeszámolókról és személyi kérdésekről is. A 

tervezett költségvetés-módosításról Fremond Árpád, az MNT elnöke tartott sajtótájékoztatót, 

amelyen elmondta: az MNT költségvetése pozitív irányban változik. Bár a Szerb Köztársaság 

költségvetéséből 2 millió dinárral kevesebb támogatás érkezik, a tartományi források 4 millió 

dinárral bővülnek, és az önkormányzatoktól is legalább 1 millió dinárral több támogatás 

várható. Jelentős bővülést jelent továbbá, hogy az adományokra és támogatásokra szánt 

keretösszeg 20 millió dinárral emelkedik. Fremond Árpád kitért két jelentős támogatási 

projektumra is, amelyekről Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke Orbán Viktor 

magyar miniszterelnökkel történt találkozóját követően számolt be. 

 

Kokó Szabadkán: „Ha valaki ökölvívó, az nem egy sportoló, az egy ökölvívó egy 

életen át” 
2025. április 23. – Pannon RTV 

Kovács István, ismert becenevén Kokó, az olimpiai bajnok ökölvívó Szabadkára látogatott az 

MCC vendégeként. A világbajnok magyar ökölvívó személyes történetein keresztül mesélt a 

kitartásról és a küzdésről. Nagy volt az érdeklődés a világhírű ökölvívó vendégszereplése iránt, 

akivel Agárdi Gábor beszélgetett az MCC-ben. Kovács István 41 éve őrült szerelmese az 

ökölvívásnak. Elmondta, 1996-nak köszönheti az egész életét, amikor is megnyerte az Európa 

Bajnokságot és Atlantában olimpiai bajnok lett. Kokó 14 éves korában ment le először az 

ökölvívó terembe edzeni, majd egy hosszú folyamat része volt az ő sikere és világhírneve. 

„Minden, amit elértem, minden ami hozzám tartozik, ami rólam szól, az amivé váltam, az 

amilyenné váltam, az mind az ökölvívásnak köszönhető. Az ökölvívásnál jellemformálóbb, és 

most nem csak sportágat mondok, hanem életmódot vagy bármit, vagy vallást, ez sokkal több 

annál, mint egy sima sport. Ha valaki ökölvívó, az nem egy sportoló, az egy ökölvívó egy életen 

át.” 
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A tervek készek, a költségvetés összeállt, hamarosan felújítják az ikonikus palicsi 

épületet 
2025. április 23. – Pannon RTV 

A beruházás mintegy 42 millió dinárba kerül, amelyet a Vajdasági Magyar Szövetség 

kezdeményezésére fektetnek be Palicson. A Palicsi-tó sétánya mentén álló Bagolyvár 1892-ben 

épült. A magas és keskeny villát az akkoriban divatos svájci stílusban húzták fel, bőséges 

faanyag felhasználásával és a Zsolnay Porcelángyár cserepeiből. A Bagolyvár megálmodásáig 

és használatáig viszont egy kicsivel korábbra kell visszatekinteni a múltban. Az épület a kiváló 

sportoló, Vermes Lajos nevéhez köthető, aki az 1880-as első Palicsi Olimpia megálmodója volt. 

Ha szóba kerül az olimpiák története, általában mindenkinek Pierre De Coubertin báró neve 

jut eszébe, aki a régi athéni viadalokat újította fel 1896–ban. Kevesen tudják, de Észak-Bácska 

üdülőhelyén, Palicson ettől a dátumtól korábban is szerveztek sportversenyeket, melyeket 

olimpiának neveztek. 

 

Ismét lakható a topolyai diákotthon 
2025. április 23. – Pannon RTV 

Az elmúlt év végén csőtörés miatt ki kellett üríteni az épületet, ezért a diákok a második félévet 

alternatív szálláshelyeken kezdték, azonban a helyi önkormányzat közbenjárásával az ott lakók 

március 30-án ismét birtokba vehették szobáikat. A Diákotthon 102 diák befogadására 

alkalmas, kétágyas, külön fürdőszobával rendelkező szobákban élvezhetik iskolás éveiket az ott 

lakók. Barna Boglárka, a diákotthon vezetője: „Nagyon örülünk, hogy ismét megnyitottunk és 

visszaköltöztek a diákjaink. Relatív gyors ütemben tudtuk orvosolni a helyzetet, hiszen a 

konyhában a padló alatt történt egy csőtörés. Az egész diákotthont ki kellett vizsgálni, hogy hol 

van a csőtörés, és aztán relatív gyors ütemben tudtuk az egészet orvosolni. Ez alatt az idő alatt, 

kihasználva a helyzetet a diákok szobáit átfestettük, úgyhogy nagy szeretettel fogadtuk őket 

vissza a frissen festett, tiszta szobájukba.” 

 

Négy napig tart majd a majális Palicson 
2025. április 23. – Pannon RTV 

Vidámpark, Trimbi, kézművesek, finom falatok - mindenki kedvére válogathat a programok 

közül az idei palicsi majálison. Az idei lesz a negyvenedik rendezvény, amelyet a Palics Park 

Kft. a szabadkai önkormányzattal közösen valósít meg. Minden évben tömegeket vonz a palicsi 

majális - nem csak a helyiek, de sok turista is eljön a Palicsi-tó partjára. Idén új tartalmakat, új 

szórakozási lehetőségeket ígérnek a szervezők. Ercsi Hargita, idegenforgalommal, 

beruházásokkal és nemzetközi kapcsolatokkal megbízott tag, Városi Tanács, Szabadka: „Most 

egy hosszú hétvégét fogunk egybekapcsolni. Ugye május 1-től 4-ig fog tartani maga a 

rendezvény. A rendezvény mind a négy napja alatt gazdag turisztikai vendéglátói kínálattal, 

régi mesterségek termékeivel készülnek, azok széles választékával, illetve különféle 

ajándéktárgyakat kínálnak. Vásári étel és italkínálat is lesz, valamint számos vendéglátói 

egység és étterem is készül magára az eseményre.” 
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Házelnök: fontos megőrizni a 18 év alatti fiatal generációt 
2025. április 23. – MTI, Kárpátalja.ma 

Ruszlan Sztefancsuk ukrán házelnök az ukrán Hromadszke Rádiónak adott interjújában 

kijelentette, hogy a parlament aligha fogja napirendre tűzni a mozgósítási korhatár 

csökkentésére irányuló kezdeményezést. „Az ukrán parlament már korábban csökkentette a 

korhatárt 27-ről 25 évre. Önkéntes alapon 18 és 24 év közöttiek is szolgálhatnak a fegyveres 

erőknél. Úgy gondolom, hogy a parlament nem fog visszatérni a mozgósítási korhatár 

csökkentésének kérdéséhez” – fejtette ki. A házelnök azt is hangsúlyozta, hogy fontos 

megőrizni a 18 év alatti fiatal generációt, akiknek a jövőben újjá kell építeniük Ukrajnát. 

 

Ferenc Viktória: következetesen kiállunk a kárpátaljai magyarság jogainak 

védelmében 
2025. április 23. – Karpat.in.ua 

Megtartotta 35. közgyűlését a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség. Az eseményen többek 

között részt vettek a Kárpát-medencei magyarság szervezeti vezetők, akik kifejezték a KMKSZ 

melletti kiállásukat. Helyszíni tudósításunkat láthatják a Rákóczi- főiskoláról. A közgyűlés 

munkájához online csatlakozott Ferenc Viktória Európai Parlamenti képviselő is, aki kiemelte, 

hogy a továbbiakban is kiáll a kárpátaljai magyarság jogaiért Brüsszelben, ami annak a több 

évtizedes munkának az eredménye, amit a KMKSZ fejtett ki a magyarság érdekében. 

 

Az önkéntesek kiutazását lehetővé tevő új rendszert dolgoznak ki Ukrajnában 
2025. április 23. – KISZó 

A Szociálpolitikai Minisztérium egy olyan új mechanizmus kidolgozásán dolgozik, amely 

lehetővé teszi a segélyezésben részt vevő önkéntesek számára, hogy humanitárius céllal 

külföldre utazhassanak – közölte az ua.news hírportál Szvjatoszlav Litinszkij önkéntes 

közlésére hivatkozva. A jelentés szerint a szaktárca munkacsoportot hozott létre, amely egy 

olyan mechanizmuson dolgozik, amellyel a jótékonysági és a civil szervezetek nagyobb 

felelősséget kapnának. Litinszkij kiemelte, amennyiben a kezdeményezés megvalósul, akkor az 

önkéntesek ismét kérelmezhetnének kiutazási engedélyt. „Jelenleg nincs lehetőség arra, hogy 

a hadköteles korú önkéntesek elhagyhassák az országot. A munka még csak most kezdődött, 

de reméljük, hogy az új megközelítés átláthatóbbá és észszerűbbé teszi az önkéntesek 

kiutazását” – mondta Litinszkij. 
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Megalakult a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Felsőfokú 

Szakképzési Intézetének Öregdiák Szövetsége 
2025. április 23. – karpataljalap.net 

Április 22-én a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola (II. RF KMF) Felsőfokú 

Szakképzési Intézetében (FSZI) megalakult az intézmény első hivatalos Öregdiák Szövetsége. 

Az ünnepélyes esemény alkalmával a volt hallgatók gyűltek össze, valamint többen online 

csatlakoztak. A szövetség létrehozásának célja, hogy összefogja az intézet egykori diákjait, 

ápolja a közösségi szellemet, erősítse az alma materhez való kötődést, valamint lehetőséget 

biztosítson a szakmai és személyes kapcsolatok fenntartására és fejlesztésére. Az alapítók 

szerint az Öregdiák Szövetség platformot kínál az együttműködésre, a tapasztalatcserére és a 

jövőbeni közös projektek kidolgozására, amelyek az intézmény fejlődését és hírnevének 

öregbítését is szolgálják. 

 

„A zene egy jó dolog” – Paládi Máté zongorista a Virtuózok színpadán 
2025. április 24. – KISZó 

Paládi Máté tehetsége és érett gondolkodásmódja ritka párosítás. A tiszapéterfalvai zongorista 

április 25-től a Duna Televízió Virtuózok című komolyzenei tehetségkutatójának 10. jubileumi 

évadjában mutatkozik be. A fiatal művész már most tudja: a zene nem cél, hanem eszköz – 

arra, hogy adjon. Pályájának alakulásáról, dilemmáiról, a zene szépségéről és a jövőbe vetett 

hitéről beszélgettünk vele. Máténál a zongorázás szeretete az óvodában indult, ahol 

„beleszeretett” egy pianínóba. Habár édesapja tangóharmonikázott, a szülei is támogatták a 

billentyűs hangszer megszólaltatásának elsajátításában. Tanulmányait a Tiszapéterfalvai 

Művészeti Iskolában kezdte Engi Erika Bonis Bona-díjas zongoratanárnővel. Később az 

Ungvári Zádor Dezső Zeneművészeti Szakközépiskolában tanult Szakács Marianna kezei alatt. 

Alig töltötte be a 18. életévét, felvették a budapesti Liszt Ferenc Zeneművészeti Egyetem 

klasszikus zongora szakára, ahol jelenleg Eckhardt Gábor és Réti Balázs tanítványaként 

folytatja tanulmányait. 

 

Diákszemmel a Muravidéken 
2025. április 23. – Népújság 

Április 12-e és 17-e között a debreceni Bethlen Gábor Közgazdasági Technikum turisztika 

szakos kilencedik osztályos tanulói látogattak a Muravidékre az Erasmus plusz program 

keretében. Vendéglátójuk a Lendvai Kétnyelvű Középiskola volt.   A harmincegy tanulóból és 

két kísérőpedagógusból álló csapat élménydús programokon vett részt a Muravidéken. A 

tanulmányút célja az volt, hogy a diákok megismerkedjenek a határon túli magyar közösségek 

életével, valamint szakmai szemmel is betekintést nyerjenek a turizmus sajátosságaiba egy 

másik országban. A négy nap alatt ellátogattak a Lendvai Kétnyelvű Középiskolába, ahol 

tanórákon is részt vehettek, valamint sportprogramokon keresztül ismerkedhettek meg a helyi 

fiatalokkal, és közvetlen bepillantást nyerhettek az itteni oktatás mindennapjaiba. A csoportot 
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Magyar János, Lendva Község polgármestere a Városházán, Orban Dušan, a Muravidéki 

Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösség elnöke pedig az MMÖNK székházában fogadta. 

 

Vállalkozói inkubátor a Fő utcán 
2025. április 23. – Népújság 

Lendva központjában, a Fő utca 43. szám alatti, több mint 150 éves épület felújításával 

vállalkozói inkubátor is létrejön. Az úgynevezett Kisipari és Kézművességi Ház tervei már 2019 

ott vannak Lendva fejlesztési terveiben, most azonban úgy tűnik, hogy az elképzelések a 

mintegy 1,6 millió eurós kohéziós támogatással megvalósulhatnak. A beruházás célja, hogy a 

fiatal vállalkozók és a startup-ok számára korszerű, jól felszerelt üzleti környezetet jöjjön létre. 

A felújításra kerülő 850 négyzetméteres területen irodák és műhelyek, valamint különböző 

képzések, tanácsadások és kisipari szolgáltatások lebonyolítására alkalmas terek jönnek létre. 

Az úgynevezett Kisipari és Kézművességi Ház létrehozására már 2019-es terv, melyre nem volt 

fedezet, de a projekt most a Muravidék Regionális Fejlesztési Tanácsa által elfogadott 

regionális fejlesztési egyezmény módosításának köszönhetően magasabb szintre jutott. A 

Kohéziós és Regionális Fejlesztési Minisztérium a projekt megvalósítására 1,6 millió eurót 

hagyott jóvá, míg az állami költségvetésből 296 ezer euró érkezik. 

  

Lendvai Egészségház: a tervekről igen, az új igazgatóról nem 
2025. április 23. – Népújság 

A Lendvai Egészségház Tanácsa legutóbbi ülésén elfogadta a tavalyi munka- és pénzügyi 

beszámolót, valamint a 2025-ös programtervet. Az orvosok hiánya még mindig égető 

problémát jelent. Az új igazgató kiválasztása eljárása még folyamatban van. Rožman Nagy 

Mojca megbízott igazgató elmondása szerint az elmúlt évben is főleg az orvosok hiányának 

kezelésére helyezték a hangsúlyt, és két családorvost vagy szakosodó családorvost, egy 

gyermekorvost, valamint két fogorvost terveztek alkalmazni. Továbbra is próbálták beindítani 

az ortopédiai szakrendelőt, megtartani a működő szolgáltatásokat, valamint a sürgősségi 

betegellátást magasabb minőségi szintre emelésére törekedtek. Habár az egészségház nem 

tudott teljesíteni minden kitűzött célt, az elmúlt év eredményes volt, ugyanis elkezdődött az új 

szárnyépület építése és bevezetésre került néhány önköltséges szolgáltatás is. Ami a 

pénzügyeket illeti, a tavalyi évet valamivel több mint 9,1 millió euró bevétellel zárták, míg a 

kiadások közel 9 millió eurót tettek ki. 

 

A múlt szálait szövi tovább 
2025. április 23. – Népújság 

Lenti egyik csendes mellékutcájában különös műhely bújik meg, ahova belépve tempós ritmus 

üti meg az ember fülét: egy több mint százéves szövőszéken folyik a munka, készül a hetési 

szőttes. A rutinos mozdulatokban egy élet munkája és a népi mesterség iránti mély 

elköteleződés húzódik meg. A Király Zsiga-díjas népi iparművész, Hácskó Imréné Zsuzsa több 

mint négy évtizede készíti a hagyományos hetési szőttest – odafigyeléssel, lélekből. Munkái a 

Muravidéken is jól ismertek. A vászonszövés hetési hagyománya egészen az 1870-es évekig 
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nyúlik vissza. Őseink akkoriban még a teljes folyamatot maguk végezték: a kender és a len 

vetésétől kezdve a tiloláson, gerebenezésen, fonáson át egészen a szövésig, sőt a kész ruha 

megvarrása is a két kezüket dicsérte. Az iparosodás előretörésével azonban a kézi szövés lassan 

háttérbe szorult. A hajdanán megbecsült szövőszékek, a feledés homályába, a pajták falára, a 

padlások sarkába kerültek. 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. április 23. – Kossuth Rádió 

 

Az államelnök első számú gondja, hogy vigyázzon, támogassa és felügyelje valamennyi 

embernek a jogát, így a kisebbségekét is” – jelentette ki Crin Antonescu Csíkszeredában. A 

romániai koalíciós pártok államelnökjelöltje ma délelőtt a csíkszeredai Megyeházán Kelemen 

Hunorral, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség elnökével, Hargita megye vezetőivel, 

polgármestereivel, alpolgármestereivel és tanácsosaival találkozott, majd a fiatal 

vállalkozókkal beszélgetett. Délután Székelyudvarhelyre a Mini Erdély Parkba, majd Maros 

megyébe is ellátogatott.  

Bútorfestés, szappankészítés vagy gyertyaöntés-többek között ilyen szakkörökre is járhatnak a 

helyiek a magyarországi támogatásból megvásárolt kaposkelecsényi tájházba a Felvidéken, 

amely 3 ütemben újult meg az elmúlt időszakban és az utolsó beruházás átadására most került 

sor. A Nagykaposhoz közeli faluban a közösségi tér már a megvásárlása óta szolgálja a 

települést és az Ung-vidéken élő magyarokat. A jeles alkalom vendége volt Nacsa Lőrinc 

nemzetpolitikáért felelős államtitkár.  

A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség Ifjúsági Szervezetének célja, hogy összefogja és 

megszervezze a kárpátaljai magyar fiatalságot. Ennek érdekében a napokban sor került az 

ugocsai Verbőcön a Tiszaújlaki Kistérség alapszervezetének alakuló ülésére.  

Számos építkezést folytat Erdély szerte a Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem. 

Elkezdődött az egyetem rektori hivatala, a Bocskai-ház felújítása, folytatódnak a 

szakkollégiumi és vendégtanári központnak a felújítási munkálatai. Ezen kívül 

Sepsiszentgyörgyön új kampuszt építenek, Marosvásárhelyen pedig napelemparkot fognak 

létrehozni. A beruházásokat részben a magyar kormány támogatásaiból, részben az egyetem 

saját forrásaiból finanszírozzák – mondta az egyetem rektor, Tonk Márton. Ferencz Ádám 

kérdezte. 

Szlovákiában lassan véget ér a középiskolák összevonása, így kevesebb iskola lesz, de több 

diákkal működnek majd az intézmények.  A fenntartó, vagyis a megye dönt. A takarékosabb 

működést célzó racionalizálást azonban az alapiskolák sem kerülhetik el, ám ebben az esetben 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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a helyi önkormányzaté, mint fenntartóé a végszó. Úgy is dönthet, hogy mindenképpen 

megtartja a kevés gyerekkel működő iskoláját. Agócs Gergely, Királyrév polgármestere ez 

utóbbi megoldásról beszélt. 

A temesvári Várbástya Egyesület idén – május 31-én és június 1-én – negyedszer szervezi meg 

a Bartók kerékpártúrát a Temesvár–Szeged–Kalácsafürdő útvonalon. Az egyesület Románia–

Magyarország határon átnyúló uniós pályázati támogatásnak köszönhetően, a szegedi partner 

Platán Egyesület bevonásával, a résztvevők számának növelését, számos kísérő program 

szervezését tűzte ki célul. Az eseményt a Román Kerékpáros Szövetség felvette 

versenynaptárába, de a profik mellett nagy számban számítanak a kedvtelésből kerekezők 

részvételére is, akár családdal együtt és akár csak a táv egyes szakaszain, mert a fő cél a 

közösség építése. 


